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§ 1 
Godkännande av dagordning och tid för justering  

Beslut  
  
Godkännande av dagordning och tid för justering 
Ordförande Johan Paccamonti (M ) öppnade mötet. Dagordningen 
godkändes. 
Ordförande Johan Paccamonti (M ) och vice ordförande Lillemor 
Samuelsson (V ) utsågs att justera protokollet. Protokollet justeras 
fredag 25 februari. 
Mötet ajournerades för allmänhetens frågestund mellan kl. 18:30- . 
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§ 2 
Medborgarförslag om en hundgård vid Lillsjön  
BRO 2022/32 
 

Beslut  
Nämnden överlämnar förslaget till förvaltningen för besvarande.   
 
Handlingar i ärendet 

 635476 Meborgarförslag Hundgård vid Lillsjön 
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§ 3 
Medborgarförslag om upprustning av Minnebergsparken  
BRO 2022/37 
 

Beslut  
Nämnden överlämnar förslaget till förvaltningen för besvarande.   
 
Handlingar i ärendet 

 BRO 2022/37-3 Medborgarförslag om upprustning av 
Minnebergsparken 

 BRO 2022/37-6 §3 den 24 februari 2022, Bromma 
stadsdelsnämnd Medborgarförslag om upprustning av 
Minnebergsparken 
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§ 4 
Medborgarförslag Stockholms stad bör snarast inrätta en 
vetenskapligtbaserad koldioxidbudget  
BRO 2022/48 
 

Beslut  
Nämnden överlämnar förslaget till förvaltningen för besvarande.   
 
Handlingar i ärendet 

 634667 Medborgarförslag - Stockholms stad bör snarast 
inrätta en vetenskapligt baserad koldioxidbudget  
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§ 5 
Medborgarförslag: Konstgräs på grusplanen vid 
Nockebyvägen.  
BRO 2022/51 
 

Beslut  
Nämnden överlämnar förslaget till förvaltningen för besvarande.   
 
Handlingar i ärendet 

 634846 Medborgarförslag - Konstgräs på grusplanen vid 
Nockebyvägen 
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§ 6 
Verksamhetsberättelse 2021 med bokslut  
BRO 2022/11 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens 
verksamhetsberättelse med bokslut för 2021, inklusive bilagor, och 
överlämnar den till kommunstyrelsen. 
2. Paragrafen justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen bedömer att nämnden bidrar till att uppfylla 
kommunfullmäktiges tre inriktningsmål. Av kommunfullmäktiges 
tolv mål för verksamhetsområdet uppfylls tio mål helt och två mål 
uppfylls delvis. Förvaltningen beräknar en budget i balans. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att nämnden ställde sig bakom 
förvaltningens förslag till beslut. 
  
                                                                                        
Särskilt uttalande 
 Johan Heinonen m.fl. (S) 
Förvaltningen har även under 2021 fortsatt att arbeta med stora 
utmaningar med anledning av pandemin där personalen gjort stora 
insatser för klara verksamheterna. Det är viktigt att ta med sig dessa 
lärdomar för att utveckla verksamheterna inför framtiden och 
minska risken för att hamna i en liknande situation. 
  
Efter tre år av den blågröna majoriteten är verksamhetsberättelsen 
2021 samtidigt en viktig uppföljning och utvärdering av den 
borgliga politik som har prioriterat skattelättnader framför hållbara 
och långsiktiga välfärdsinvesteringar. Att dra slutsatser utifrån eget 
uppsatta indikatorer, som är fastställda av den sittande borgerliga 
majoriteten är vanskligt och kan även vara helt missvisande. 
  
Det vi länge vetat har blivit akut under de senaste åren – att 
personalen måste känna trygghet för att kunna utföra sitt jobb på 
bästa sätt. Man ska ha råd och möjlighet att vara sjuk, man ska 
kunna byta om efter arbetspasset och man ska ha tillgång till rätt 
utrustning och kunskap. Tryggare anställningar för personalen gör 
att kompetensen och kvaliteten kan öka samt att man vågar anmäla 
eventuella missförhållanden i verksamheten. Det har alltid varit 
viktigt, nu ser vi att det också räddar liv. 
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Mer än något annat måste därför stadens arbete nu vara inriktat på 
att ge oss alla som medborgare den trygghet som idag alltför ofta 
lyser med sin frånvaro i vardagen. 
Pandemin, och dess effekter, visar att vårt samhälle måste stå starkt 
tillsammans när utmaningen är som störst. 
  
De som står och har stått i frontlinjen för att bygga detta starka 
samhälle är de anställda i vården, omsorgen och skolan. De och 
många andra i stadens verksamheter har organiserat ett fungerande 
samhälle även när utmaningarna har varit som störst. 
  
Vi är dem alla ett stort tack skyldiga. De som jobbar i frontlinjen 
bär med risk för eget liv och välmående upp de samhällsfunktioner 
som gör att äldre kan känna trygghet, sjuka kan få nödvändig 
behandling och unga ges möjlighet att lära och utvecklas. De har 
gett normalitet när detta knappt annars funnits. 
  
Det är av respekt för deras insatser, och för att samhället ska 
fungera bättre nästa gång vi utmanas, som vi också måste kunna 
självkritiskt konstatera att samhället inte har varit så starkt som vi 
alla borde kunna förvänta oss. 
  
Överskottet i Bromma och andra stadsdelar visar att det hade 
funnits förutsättningar att stärka äldreomsorgen och förskolan under 
året. Beslutet att inte göra det har förvärrat krisen. Inför framtiden 
är det av stor vikt att de ökade statsbidragen nu fördelas ut till 
verksamheterna och inte används till kortsiktiga skattesänkningar. 
  
Särskilt uttalande 
Lillemor Samuelsson m.fl. (V) 
Vänsterpartiet påpekade i sin reservation inför beslut om budget för 
2021 att mer resurser behövs för att säkerställa en god välfärd för 
medborgarna i Bromma. Med vårt budgetförslag skulle 
stadsdelsnämnderna totalt få 455 miljoner kr mer än det förslag som 
den nuvarande majoriteten beslutade om. 
  
När vi nu har ett bokslut för 2021 har vi att se tillbaka på ytterligare 
ett år som tyvärr till stor del präglats av pandemin och dess 
konsekvenser. Vänsterpartiet vill utrycka ett stort tack till all 
personal inom förvaltningen, som på ett utmärkt sätt klarat av att 
hantera de oförutsedda situationer man haft att hantera och den 
förmåga man visat att ställa om verksamheter. 
  
Bokslutet redovisar ett överskott på 29 miljoner kr för året, ett 
resultat som förvaltningen beskriver har påverkats av den osäkra 
pandemisituationen och sent utbetalda schabloner. 
  
Trots svårigheterna att bedöma utfallet för 2021 vill vi ändå peka på 
några punkter som vi ser stort behov av att beakta framöver: 
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Målet angående personalkontinuitet inom hemtjänst uppnås inte 
heller detta år, förvaltningen beskriver en marginell förbättring. En 
del av förklaringen kan troligen bero på den fortsatta pandemin, 
men samtidigt har kunskapen om våra äldres utsatthet för 
smittspridning blivit ytterligare en påminnelse om vikten av att 
fortsätta arbetet mot målet att personer med hemtjänst ska ha 
tillgång till få personer som återkommer i hemmet. 
Förvaltningen beskriver hur pandemin påverkat våra äldre, med 
uppdämt behov av service och boende, ökad psykisk ohälsa och 
upplevd ensamhet, ökning av våld i hemmet och stort behov av stöd 
till anhöriga. Vi vill påpeka behovet av att framöver intensifiera det 
uppsökande arbetet för att stödja de äldre som på många sätt 
påverkats mest av pandemin. 
Målet om personaltätheten inom förskolan nås inte heller detta år. I 
förvaltningens analys kan man läsa att de av fullmäktige uppsatta 
målen inte går att uppnå med en budget i balans. Tydligare kan det 
knappast beskrivas att uppsatta mål och tilldelade resurser inte 
stämmer överens. 
  
Vi vill även lyfta den positiva utvecklingen inom några viktiga 
områden: 
  
Även om behovet av försörjningsstöd ligger högre i Bromma 
jämfört med liknande stadsdelar har behovet minskat. Särskilt 
positivt är uppgiften om att inga barn har vräkts under året. 
Andelen behöriga inom förskolan har ökat, vilket kan bidra till en 
positiv utveckling för att kunna skapa en god lärandemiljö och 
därmed behålla våra medarbetare. 
Vi ser fram emot att få följa de goda exemplen på det viktiga 
förebyggande arbetet bland barn och unga, som de skolsociala 
teamen och samarbetet i Blackeberg, som beskrivs vara i linje med 
en familjecentral. 
  
Vi ser återigen fram emot att innevarande år efter pandemin kan 
innebära en återgång till normala förhållanden, både för de 
medborgare i Bromma som utstått stora påfrestningar och för all 
personal, som ser fram emot att få utveckla sin profession. 
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 BRO 2022/11-3 (Godkänd - R 1) Verksamhetsberattelse 
2021 Bromma stadsdelsnämnd 

 BRO 2022/11-1.1 Bilaga 01 - SDN06 VB 2021 
 BRO 2022/11-1.17 Bilaga 02 - UH018 
 BRO 2022/11-1.16 Bilaga 03- Uppfoljning av intern kontroll 

(Bromma stadsdelsnämnd 2021 

Sida 10 (40)



Bromma stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2022 
 

2022-02-24 

 BRO 2022/11-1.15 Bilaga 04 - Underlag till förskolerapport 
Bromma stadsdelsnämnd 2021 

 BRO 2022/11-1.14 Bilaga 05 - GDPR Årsrapport 2021 
Bromma 

 BRO 2022/11-1.13 Bilaga 06 - Uppföljning av öppen 
fritidsverksamhet 2021 

 BRO 2022/11-1.12 Bilaga 07 - Uppföljning 
trygghetsinvestering fotbollsplan Gamla Bromstensväg 

 BRO 2022/11-1.11 Bilaga 08 - Uppföljning 
trygghetsinvestering Alviks strandpark 

 BRO 2022/11-1.10 Bilaga 09 - Uppföljning 
trygghetsinvestering GC-väg Ryggåsgatan-Alviksvägen 

 BRO 2022/11-1.9 Bilaga 10 - Uppföljning 
trygghetsinvestering lekparken Blacken 

 BRO 2022/11-1.8 Bilaga 11 - Uppföljning 
trygghetsinvestering parkväg mellan Traneberg och Alvik 

 BRO 2022/11-1.7 Bilaga 12 - Uppföljning 
trygghetsinvestering utegym Judarn 

 BRO 2022/11-1.6 Bilaga 13 - Uppföljning 
trygghetsinvestering utegym Linabergsv Annedal 

 BRO 2022/11-1.5 Bilaga 14 - Uppföljning 
trygghetsinvestering Ålstensbacken 

 BRO 2022/11-1.4 Bilaga 15 - Slutrapport Klimatinvestering 
återplantering av träd 

 BRO 2022/11-1.3 Bilaga 16 - Uppföljning Klimatinvestering 
VB solcellsdrivna sopkomprimatorer 

 BRO 2022/11-2 Bilaga 17 - Nyckeltal 2021 Bromma 
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§ 7 
Fyllnadsval till sociala delegationen  
BRO 2022/82 
 

Beslut  
Nämnden beslutar att Svante Thorell (MP) utses som ledamot i 
sociala delegationen från och med 2022-02-25 till och med 2022-
12-31. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Sociala delegationen är ett utskott till nämnden som beslutar i 
ärenden som innebär myndighetsutövning mot enskild. 
Stadsdelsnämnden utser sju ledamöter och fyra ersättare inom 
stadsdelsnämnden för ett år i taget, varav fyra ledamöter från 
majoriteten och tre ledamöter från oppositionen samt två ersättare 
från majoriteten och två ersättare från oppositionen. 
Stadsdelsnämnden utser ordförande och vice ordförande bland 
ledamöterna. Med anledning av att Cecilia Obermüller (MP) lämnat 
sitt uppdrag som ledamot i social delegation ska nämnden utse en 
ny ledamot från majoriteten. Majoriteten har föreslagit att Svante 
Thorell (MP) väljs som ledamot till sociala delegationen från och 
med 2022-02-25 till och med 2022-12-31. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att nämnden ställde sig bakom 
förvaltningens förslag till beslut. 
  
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 BRO 2022/82-2 (Godkänd - R 2) Fyllnadsval till sociala 
delegationen 
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§ 8 
Remiss av Motion om samverkan med 
antidiskrimineringsbyråer  
BRO 2021/517 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 
överlämnar det till kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Bromma stadsdelsnämnd har av kommunstyrelsen fått en motion av 
Lisa Palm (Fi) på remiss. Motionen behandlar ett förslag att 
kommunstyrelsen ska undersöka möjligheten att ingå idéburet 
partnerskap eller på annat sätt söka samverkan med Stockholms 
antidiskrimineringsbyråer. 
Bromma stadsdelsförvaltning får hänvisa till att ideella föreningar 
och ideella organisationer redan har en möjlighet till att ansöka om 
idéburet parnterskap - IOP. 
 
Beslutgång 
Ordföranden konstaterade att nämnden ställde sig bakom 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 BRO 2021/517-2 (Godkänd - R 1) Motion om samverkan 
med antidiskrimineringsbyråer 

 BRO 2021/517-1.1 Motion om samverkan med 
antidiskrimineringsbyråer 
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§ 9 
Remiss Färdplan för äldreomsorgens utveckling  
BRO 2021/534 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsledningskontorets avdelning för kvalitet och säkerhet har i 
samråd med personalstrategiska avdelningen och äldreförvaltningen 
tagit fram ett förslag till färdplan för det strategiska 
utvecklingsarbetet inom äldreomsorgen. Färdplanen föreslås 
integreras i den ordinarie styrningen och uppföljningen och delas in 
i fyra olika huvudpungter: 
- ändamålsenlig styrning och organisation 
- personal med rätt kompetens och bra arbetsförhållanden 
- säkerställa grunduppdraget 
- en kvalitativ och värdig omsorg med ett gott bemötande 
Bromma stadsdelsförvaltning ställer sig  positiv till förslaget om en 
gemensam färdplan för äldreomsorgens utveckling och föreslår 
nämnden att godkänna tjänsteutlåtandet som svar på remissen. 
  
  
 
Särskilt uttalande 
 Johan Heinonen m.fl. (S) 
Vi instämmer i förvaltningens svar på remissen och ser positivt på 
förslaget till en färdplan för äldreomsorgen. Dock skulle vi gärna se 
en uttalat större facklig samverkan i färdplanen avseende avsnittet 
Personal med rätt kompetens och bra arbetsförhållanden. Även 
kopplingen till stadens boendeplan saknas, vilken vi anser har en 
stor roll för äldreomsorgens utveckling i Stockholm. 
Vi ser även att digitaliseringen är viktig framtidsfråga och att teknik 
som förbättrar medarbetarnas fysiska arbetsmiljö lyftas in i 
färdplanen. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 BRO 2021/534-3 (Godkänd - R 1) Färdplan för 
äldreomsorgens utveckling 

 BRO 2021/534-1.3 Kopia av godkänt tjänsteutlåtande: KS 
2021/1462 - Tjänsteutlåtande 

 BRO 2021/534-1.2 Bilaga 1 Färdplan för äldreomsorgens 
utveckling 
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 BRO 2021/534-1.1 Bilaga 2 Kompetenutvecklingsinsatser 
inom äldreomsorgen 
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§ 10 
Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för 
fastigheten Riksby 1:13 m fl vid Linta gårdsväg i 
stadsdelen Riksby, S-Dp 2017-16020  
BRO 2021/554 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 
stadsbyggnadskontoret som svar på samrådsremissen avseende 
förslag till detaljjplan för fastigheten Riksby 1:13 m.fl. vid Linta 
Gårdsväg. 
2. Paragrafen justeras omedelbart. 
Förslag till beslut  
Johan Paccamonti m.fl. (M), Hanna Wistrand (L), Svante Thorell 
(MP), Adam Rosberg (C), Mario Moya (KD) 
Bromma Stadsdelsnämnd beslutar att utöver förvaltningens yttrande 
framföra följande. 
  
Detaljplanen ingår som en del av planprogrammet för Centrala 
Bromma. Denna etapp ett, av Centrala Brommaprogrammet är idag 
rikt på höga naturvärden, kultur- och fornminnen. 
  
Nämnden menar att det är bra att många bostäder och nya 
idrottsytor planeras för området, men planeringen måste i högre 
grad ske med hänsyn tagen till kulturlandskapet, samt med en 
ekologisk- och socialt hållbar stadsutveckling. 
  
Att placera ett höghus vid korsningen Linta Gårdsväg och 
Kvarnbacksvägen är inte varsamt mot kulturmiljö och 
landskapsbild. Att lägga bebyggelse i brynzoner vid Lilla 
Kvarnberget i väst, med mycket höga naturvärden, är inte lämpligt. 
Dessa volymer behöver omfördelas. 
Delar av ängsmarken norr om Kvarnbacksvägen bör lämnas 
obebyggd för att knyta samman landskapsbilden med 
jordbrukskaraktär och fin kulturmiljön mellan Kvarnberget och den 
västra fornminnesrika Lilla Kvarnberget, med sambandet till 
Lillsjön. 
  
Hur trafikförsörjningen är tänkt att fungera, både under själva 
byggtiden och efteråt är mycket svårt att förstå då det redan idag är 
en mycket svår trafiksituation, med köbildning och många 
incidenter vid utfart från Linta Gårdsväg idag. Trafikförsörjningen 
behöver lösas, vilket Bromma stadsdelsnämnd påtalat under många 
år, innan det kan bli aktuellt med någon typ av byggnation i 
området. Som stadsdelsnämnden tidigare påtalat är det avgörande 
för en genomtänkt stadsutveckling att stadsbyggnadsplaneringen går 
hand i hand med en rimlig planering av tänkt infrastruktur. 
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Även inom området är vi bekymrade över trafiklösningen då inga 
parkeringsplatser är planerade i anslutning till 
idrottsanläggningarna. Då Riksby 1:13 inte ligger 
kollektivtrafiknära och rugby är en mer ovanlig sport kommer 
publik och föräldrar med största sannolikhet ta sig till området med 
bil. 
  
Hela området ligger i en lågzon och dränering behöver anpassas för 
detta både för att motverka översvämningar men också för att 
säkerställa att idrottsanläggningarnas plastgranulat inte sprids i 
naturen. 
  
 

Sammanfattning av ärendet  
Ett förslag till detaljplan för Riksby 1:13 m.fl. i stadsdelen Riksby, 
Dp 2017-16020, har upprättats av stadsbyggnadskontoret. 
Planförslaget innebär att områdete kring Lintaverken, söder om 
Bromma flygplats, omvandlas till en stadsdel med cirka 1200 
bostäder i flerbostadshus och verksamheter i enlighet med 
programmet för centrala Bromma. Inom området planeras även för 
en ny pumpstation för fjärrvärme samt ett mobilitetshus 
innehållande parkering samt kontor och service. 
  
Bromma stadsdelsförvaltning tillser att behovet av förskoleplatser 
samt LSS-boenden täcks. Förvaltningen har ingenting att erinra mot 
planförslaget utifrån det egna kompetens- och ansvarsområdet. 
  
  
 
Förslag till beslut 
Johan Paccamonti m.fl. (M), Hanna Wistrand (L), Svante Thorell 
(MP), Adam Rosberg(C), Mario Moya (KD) lägger ett förslag till 
beslut. 
Förslag till beslut 
Johan Heinonen (S) m.fl och Lillemor Samuelsson (V) m.fl yrkar 
bifall till förvaltnignens förslag. 
  
Beslutsgång 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 
beslutar enligt förslaget från Johan Paccamonti m.fl. (M), Hanna 
Wistrand (L), Svante Thorell (MP), Adam Rosberg(C), Mario Moya 
(KD) . (se beslut ovan) 
Reservation 
Johan Heinonen (S) m.fl och Lillemor Samuelsson (V) 
m.fl reserverade sig till förmån för förvaltningens förslag 
 

Sida 17 (40)



Bromma stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2022 
 

2022-02-24 

Handlingar i ärendet 
 BRO 2021/554-2 (Godkänd - R 2) Plansamråd Riksby 1:13 

m.fl. vid Linta Gårdsväg 
 BRO 2021/554-1 Planärende på samråd  
 BRO 2021/554-1.1 Planärende på samråd (2/2) 
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§ 11 
Remiss i ärende om alkoholservering på restaurang 
Taproom & Kitchen, Tunnlandsvägen 65  
Svar på remiss från Socialförvaltningen, Tillståndsenheten 
dnr 9.1.1-236/2022 
BRO 2022/35 
 

Beslut  
1. Bromma stadsdelsnämnd överlämnar stadsdelsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
2. Paragrafen justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Tunnlandet Taproom & Kitchen ansöker om stadigvarande 
serveringstillstånd till allmänheten, i restaurang, måndag till söndag 
kl. 11:00-23:00 samt stadigvarande serveringstillstånd till 
allmänheten, i uteservering, måndag till söndag kl. 11:00-22:00. De 
ansökta alkoholdryckerna är spritdryck, starköl, vin och andra jästa 
alkoholdrycker. Tunnlandet Taproom & Kitchen är belägen på 
Tunnlandsvägen 65, vid Brommaplan, i Åkeslund. 
Stadsdelsförvaltningen finner inte att serveringstillstånd enligt 
ansökan skulle medföra någon nackdel utifrn en social bedömning 
och föreslår därför stadsdelsnämnden att tillstyrka ansökan. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att nämnden ställde sig bakom 
förvaltningens förslag till beslut 
 
Handlingar i ärendet 

 BRO 2022/35-2 (Godkänd - R 1) Remiss serveringstillstånd 
- Tunnlandet Taproom & Kitchen 

 BRO 2022/35-1.1 Remiss till Bromma SDN.-{3ABAE024-
330E-4ABD-B30B-472D43A2F087} 
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§ 12 
Medborgarförslag öppen laglig graffitivägg Annedal  
BRO 2021/441 
 

Beslut  
Nämnden lägger svaret till handlingarna.  
 
Handlingar i ärendet 

 BRO 2021/441-5 (Godkänd - R 1) Medborgarförslag öppen 
laglig graffittivägg i Annedal 
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§ 13 
Anmälningsärende – inkomna rapporter och beslut enligt 
Lex Sarah, SoF och Ä  
BRO 2022/53 
 

Beslut  
Nämnden lägger ärendet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Redovisning av inkomna lex Sarah-rapporter från verksamheter i 
egen regi och information om rapporter från verksamheter som 
drivs i enskild regi samt beslut enligt lex Sarah tagna under 
perioden 2022-01-04– 2022-02-04. 
 
Handlingar i ärendet 

 BRO 2022/53-1 (Godkänd - R 1) Anmälningsärende - 
inkomna rapporter och beslut enligt lex Sarah, SoF och ÄO 

 BRO 2022/53-2 SDN 2022-02-24 Inkommen lex Sarah - 
anmälningsärende 
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§ 14 
Inkomna rapporter och protokoll 2022 - Förteckning till 
nämndens sammanträden.  
BRO 2022/22 
 

Beslut  
Nämnden lägger ärendet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Redovisas i en pärm på sammanträdet 
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§ 15 
Samarbetsavtal personliga ombud 2022  
BRO 2022/42 
 

Beslut  
Nämnden lägger ärendet till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 BRO 2022/42-1 Samarbetsavtal personliga ombud 2022 
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§ 16 
Trygghetsvandring i Minneberg 2022  
BRO 2022/68 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden tar del av rapporten och lägger den till 
handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Bromma stadsdelsförvaltning genomför årligen minst två 
trygghetsvandringar. Under 2021 planerades en av dessa att 
genomföras i Minneberg. Vandringen i Minneberg genomfördes 30 
november 2021. Protokollet från vandringen bifogas 
ärendet. Påtalade brister har åtgärdats eller kommer att åtgärdas 
senare. 
 
Handlingar i ärendet 

 BRO 2022/68-1 (Godkänd - R 1) Trygghetsvandring i 
Minnebergl 2021-11-30 

 BRO 2022/68-2 Minneberg Rutt - karta 
 BRO 2022/68-3 Protokoll från trygghetsvandring i 

Minneberg 30 nov 2021 
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§ 17 
Redovisning av ej verkställda beslut inom socialtjänst 
och fritid 2021  
BRO 2021/76 
 

Beslut  
Bromma stadsdelsnämnd tar del av redovisningen och lägger den 
till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommuner har enligt 16 kap 6 f-h §§ socialtjänstlagen (SoL), en 
skyldighet att rapportera gynnande beslut enligt 4 kap 1 § SoL som 
ej verkställts inom tre månader till Inspektionen för vård- och 
omsorg (IVO), kommunens revisorer samt till kommunfullmäktige. 
Samma rapporteringsskyldighet gäller enligt 28 f-h §§ lag om stöd 
och service till vissa funktionshindrade (LSS), gynnande beslut 
enligt 9 § LSS. Under kvartal 4 för 2021 hade avdelning 
Socialtjänst och fritid 26 besltu som inte verkställts inom tre 
månader, varav sju inom område socialpsykiatri och missbruk och 
19 inom område funktionsnedsättning. Av dessa beslut har totalt två 
avslutats utan verkställighet och fem beslut har verkställts under 
kvartal 4. Tre av de ej verkställda besluten har varit covid -19 
relaterade, exempelvis i form av att den enskilde har tackat nej på 
grund av oro. 
 
Handlingar i ärendet 

 BRO 2021/76-9 (Godkänd - R 2) TJUT Ej verkställda beslut 
kvartal 4 2021 Socialtjänst och fritid 
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§ 18 
Redovisning av ej verkställda beslut inom äldreomsorgen 
2021  
BRO 2021/77 
 

Beslut  
Nämnden tar emot redovisningen och lägger ärendet till 
handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Äldreomsorgen i Bromma stadsdelsförvaltning har för kvartal 4 
2021 rapporterat totalt 27 individrapporter till Inspektionen för vård 
och omsorg (IVO) avseende beslut som ej verkställts inom tre 
månader. Av de 27 individrapporterna gällde: 
- 9 beslut om hemtjänst 
- 16 beslut om särskilt boende 
- 2 beslut om dagverksamhet 
Av dessa avsåg: 
- 21 individrapporter beslut som inte hade verkställts inom tre 
månader, eller där det skett ett avbrott i verkställighet och där 
biståndet inte åter verkställts inom tre månader. 
- 4 ärenden där beviljade insatser inte verkställts inom tre månader, 
men där bistånden nu har verkställts. 
- 2 ärenden som avslutades utan verkställande. I båda fallen var det 
den enskilde själv som önskade avsluta insatserna. 
En stor del av besluten där det skett ett avbrott i verkställigheten 
beror på att den enskilde valt att pausa sin insats med anledning av 
pågående 
covid-19-pandemi. Flera beslut har inte kunnat verkställas inom tre 
månader på grund av att den enskilde valt att tacka nej till de 
erbjudanden som getts. Det kan till exempel handla om att den 
enskilde vill bo på ett specifikt boende eller att man vill avvakta 
insatsen ytterligare en tid. Av samtliga rapporter var det sju stycken 
som för första gången rapporterats till IVO som ej verkställda, 
resterande rapporter avsåg återrapportering. 
 
Handlingar i ärendet 

 BRO 2021/77-7 (Godkänd - R 1) Redovisning av ej 
verkställda beslut inom äldreomsorgen kvartal 4 2021 
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§ 19 
Borttagen på grund av sekretess  
BRO 2022/4 
 
 
Handlingar i ärendet 

 645436 2022-02-24 Anmälan av delegationsbeslut 
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§ 20 
Nedskrivning av fordran 2021  
BRO 2022/66 
 

Beslut  
Nämnden lägger ärendet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Nämnden skriver ned kundfordringar med 1 376 614, 11 kronor 
enligt stadens riktlinjer för ekonomisk förvaltning. 
 
Handlingar i ärendet 

 BRO 2022/66-1 Avskrivning av kundfordringar 2021 
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§ 21 
Lokalt åtgärdsprogram för Judarn  
BRO 2022/17 
 

Beslut  
Nämnden lägger ärendet till handlingarna. 
 
Särskilt uttalande 
Johan Heinonen m.fl (S) 
Stockholms stad har ett viktigt ansvar för vattenkvaliteten på 
sjöarna, vattendragen och kustvattnet. Förra mandatperioden tog 
den rödgrönrosa majoriteten fram en handlingsplan för god 
vattenstatus. Enligt handlingsplanen ska lokala åtgärdsprogram tas 
fram för alla stadens vattenförekomster. Det gläder oss att de lokala 
åtgärdsprogrammen nu kommer upp för beslut. 
  
De lokala åtgärdsprogrammen är viktiga dokument som redovisar 
platsspecifika åtgärdsförslag för en specifik vattenförekomst. Syftet 
är att belysa aktuell status på vattnet, lokala påverkanskällor, vilket 
förbättringsbehov som finns samt vilka möjliga åtgärder som 
behöver genomföras om god status ska kunna nås. 
  
Vattenmyndigheten tar fram åtgärdsprogram med generella åtgärder 
inom ett vattendistrikt medan de lokala åtgärdsprogrammen 
förtydligar vad som behöver göras inom respektive 
avrinningsområde. De lokala åtgärdsprogrammen är inte rättsligt 
bindande, utan är tänkta att användas som ett stöd i kommunernas 
planering, för att visa vilken miljökvalitet som behöver uppnås och 
vilka åtgärder som krävs. 
  
Målet för stadens vattenarbete, enligt stadens handlingsplan, är att 
Stockholms sjöar, kustvatten och vattendrag ska uppnå 
miljökvalitetsnormerna för vatten, vilket i de flesta fall innebär god 
ekologisk och kemisk status till år 2021 eller senast till år 2027. För 
att nå detta mål måste många åtgärder göras och de måste vidtas 
skyndsamt. Även om de lokala åtgärdsprogrammen inte är rättsligt 
bindande så måste deras föreslagna åtgärder bli verklighet för att 
staden ska kunna nå sitt mål. 
  
Åtgärderna som är möjliga att kostnadsuppskatta till cirka 24-32 
miljoner kronor för Stockholms stad. Utöver det blir den årliga 
driftkostnaden för de platsspecifika åtgärderna som är möjliga att 
kostnadsuppskatta ca 170 000 kr exklusive avgifter för 
tillkommande tillsyn. 
  
Utöver detta tillkommer ytterligare lokala åtgärdsprogram för 
stadens andra vattenförekomster. Finansieringen för åtgärderna i 
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programmen är ännu inte löst. Tillräckliga medel för både 
investeringar och drift behöver alltså avsättas för genomförande av 
nödvändiga åtgärder om stadens vattenområden ska klara 
miljökvalitetsnormerna för vatten. För att stadens lokala 
åtgärdsprogram ska bli mer än långa önskelistor behöver 
finansieringen lösas. Annars kommer inte stadens mål nås och vi 
kommer inte ha god status på våra vatten. 
 
Handlingar i ärendet 

 BRO 2022/17-1 Signerat tjut - Lokalt åtgärdsprogram för 
Judarn 

 BRO 2022/17-1.1 2020-16155 Lokalt åtgärdsprogram för 
Judarn 
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§ 22 
Protokoll från Pensionärsrådet  
BRO 2022/19 
 

Beslut  
Nämnden lägger protokollet till handlingarna.  
 
Handlingar i ärendet 

 647628 Protokoll Bromma pensionärsråd 14 feb 
 647626 Bilaga 1 Yttrande Fa¨rdplan 
 647627 Bilaga 2 Yttrande o¨ver Riksby 
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§ 23 
Protokoll Rådet för funktionshinderfrågor  
BRO 2022/20 
 

Beslut  
Nämnden lägger protokollet till handlingarna.  
 
Handlingar i ärendet 

 646544 Protkoll Bromma sdn råd för funktionshinderfrågor 
2022-02-15 
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§ 24 
Förvaltningsgruppens protokoll  
BRO 2022/21 
 

Beslut  
Nämnden lägger protokollen från  20 januari och 17 februari 2022 
till handlingarna.  
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§ 25 
Nämndens och förvaltningens frågor  

Beslut  
Stadsdelsnämnden beslutar att överlämna två skrivelser från Johan 
Paccamonti m.fl (M), Hanna Wistrand (L), Svante Thorell (MP), 
Adam Rosberg (C) och Mario Mya (KD) till Trafikkontoret för 
besvarande.   
Skrivelse till Trafikkontoret om smitvägar, dnr: BRO 2022/106 
  
Smitvägar genom Brommas bostadsområde är ett återkommande 
problem i hela stadsdelen. Stadsdelsnämnden har tidigare tillskrivit 
Trafikkontoret för att påtala vikten av åtgärder för att förbättra 
trafiksäkerheten i stadsdelen. Särskilt angeläget är det när 
smitvägarna passerar i närheten av skolor och förskolor. Att 
förbättra trafiksäkerheten blir där en avgörande del för att uppnå 
Stockholms ambition om säkra skolvägar för stadens barn. 
  
Ett aktuellt exempel är situationen vid Bävervägen som idag till stor 
del används som smitväg för Drottningholmsvägen men också som 
en genomfartsled mellan Abrahamsberg och Bromma 
Gymnasium/Stora Mossens IP. Hastighetsbegränsningen är satt till 
30 km/h men enligt de boende så håller en stor del av bilisterna inte 
angiven hastighetsbegränsning utan är långt över denna. Vid 
mätning som de boende själva gjorda håller flertalet bilister en 
hastighet över 50 km/h och även hastigheter över 70km/h 
förekommer regelbundet. 
  
Längs Bävervägens södra sida är det tillåtet med parkering och 
vägen är så pass bred att det går att mötas på vägen då bilar är 
parkerade om man saktar in. Det anses dock som kutym att man vid 
möte ska köra upp på trottoaren för att kunna mötas i högre 
hastigheter, vilket skapar risker för gående. Trottoaren används 
exempelvis dagligen av barn som ska till och hem från 
grundskolorna Bromma Enskilda, Ålstensskolan och 
Abrahamsbergsskolan.  Detta är alltså ganska små barn som riskerar 
att behöva väja för bilar på trottoaren. Det ligger också en förskola 
på vägen med ännu mindre barn som också de tar sig gående/med 
vagn med föräldrar dagligen. 
  
Vi vet även att andra områden som Norra Ängby och Bromma 
Kyrka har liknande problem. 
  
I nuläget genomför Trafikkontoret mätningar utmed Bävervägen 
men de boende i området rapporterar att många bilister saktar ner 
just i närheten av mätutrustningen men fortsätter att hålla hög fart 
utmed andra delar av gatan. Det finns således stor risk för att 
mätningarna inte ger en rättvisande bild. 
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Bävervägen är bara ett exempel. Stadsdelsnämnden har som sagt 
tidigare skrivit till Trafiknämnden och Trafikkontoret i liknande 
ärenden. Bromma stadsdelsnämnd uppmanar därför Trafikkontoret 
att återkomma med förslag och åtgärder som förbättrar 
trafiksäkerheten vid såväl Bävervägen som andra osäkra vägar i 
Bromma. 
  
  
Skrivelse till Trafikkontoret om Nockeby torg, dnr BRO 
2022/107 
  
Levande Stockholms verksamhet vid Nockeby torg har uppskattats 
av många brommabor. Stadsdelsnämnden välkomnar att 
Trafikkontoret nu kommer att gå in och stödja 
stadsdelsförvaltningens arbete med att stärka attraktiviteten och 
tryggheten vid Brommaplan. Samtidigt skulle vi önska att de många 
positiva saker och erfarenheter som skapats i samband 
verksamheten vid Nockeby torg kan tas vidare. 
  
Det skulle kunna ske inom ramen för trafikkontorets kommande 
arbete med att upprusta och förbättra trafiklösningarna kring 
Nockeby Torg något som planeras att genomföras under våren. 
  
Trafikkontoret har själv noterat att det är många brommabor som 
uppskattat arbetet kring Nockeby torg och det har kommit in många 
positiva synpunkter från boende, besökare och verksamheter. Vi 
skulle önska att alla dessa kan tas vidare och att Trafikkontoret tar 
med dem i sina fortsatta insatser för att förbättra miljön vid 
Nockeby torg. 
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§ 26 
Sociala delegationens protokoll  

Beslut  
Nämnden lägger protokollet till handlingarna.  
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§ 27 
Borttagen på grund av sekretess  
BRO 2022/70 
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§ 28 
Borttagen på grund av sekretess  
BRO 2022/71 
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§ 29 
Borttagen på grund av sekretess  
BRO 2022/72 
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§ 30 
Borttagen på grund av sekretess  
BRO 2021/414 
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